
ROMÂNIA 

 JUDEŢUL COVASNA 

COMUNA OZUN  

CONSILIUL LOCAL 

1 

 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

 

privind desfăşurarea şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei Ozun  

din data de 28 august 2023 

 

 Încheiat azi, 28 august 2023, la sediul Primăriei comunei Ozun, cu ocazia ședinței 

extraordinare a Consiliului Local al comunei Ozun, la care sunt prezenţi 9 membri și delegatul 

sătesc d-ul Kovács Zsombor –József, lipsind: d-ul Németh Ioan, d-na Horváth Zita și d-ul Vrăncean 

Alexandru.  

 Convocarea Consiliului Local al comunei Ozun s-a făcut în conformitate cu prevederile art. 

133 alin. (2) lit. a) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările şi 

completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul comunei Ozun nr. 249/2023. 

 La şedinţă participă, conform legii: Bordás Enikő - primarul comunei Ozun, Bartalis 

Fruzsina - secretar general al U.A.T Comuna Ozun. Totodată, este prezent și d-ul Ördög László, 

polițist local.  

 Şedinţa este deschisă de președintele de ședința, care îi salută pe cei prezenţi și citeşte 

proiectul ordinii de zi, care constă în următoarele: 

 1. - Aprobarea ordinii de zi a şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei Ozun din 

data de 28.08.2023. 

 2. - Aprobarea Procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului Local al comunei Ozun 

din data de 04.08.2023. 

 3. - PROIECT DE HOTĂRÂRE privind constatarea încetării de drept, prin deces, a 

mandatului de consilier local al domnului Bordás Csaba-Lajos și declararea ca vacant a locului de 

consilier local. 

 Iniţiator: Primarul comunei Ozun. 

 Avizare: Comisia de specialitate nr. 1, 2. 

 4. - PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea rectificării bugetului general al 

comunei Ozun și modificarea Programului de investiţii publice pe anul 2023. 

 Iniţiator: Primarul comunei Ozun. 

 Avizare: Comisia de specialitate nr. 1, 2. 

 5. –Diverse. 

 6. - Întrebări. Interpelări. 

 

 Punctul I de pe ordinea de zi: se aprobă ordinea de zi conform proiectului anexat la 

Dispoziția nr. 249/2023. 

 

 Punctul II de pe ordinea de zi: se aprobă Procesul-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 

Local al comunei Ozun din data de 04.08.2023. 
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 Punctul III de pe ordinea de zi: d-na Szabó Anna-Mária citeşte proiectul de hotărâre, 

referatul de aprobare, raportul de specialitate, avizele şi dă cuvântul d-nei primar, iniţiatorului 

proiectului de hotărâre. 

 D-na primar relatează că, potrivit O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările și completările ulterioare, în cazul încetării de drept, prin deces a mandatului a unui 

consilier local, locul acestuia se declară vacant și urmează următorul pe listă. În cele ce urmează, 

după aprobare, hotărârea Consiliului Local se depune la Judecătoria Sfântu Gheorghe în vederea 

validării mandatului de consilier local, ales de pe lista U.D.M.R. 

 Nu sunt obiecții, proiectul de hotărâre se supune la vot şi se aprobă cu unanimitate de voturi. 

Astfel, se adoptă Hotărârea nr. 85/2023. 

  

 Punctul IV de pe ordinea de zi: d-na Szabó Anna-Mária citeşte proiectul de hotărâre, 

referatul de aprobare, raportul de specialitate, avizele şi dă cuvântul d-nei primar, inițiatorului 

proiectului de hotărâre. 

 D-na primar relatează că, prezenta rectificare este necesară pentru efectuarea unor modificări 

ale sumelor repartizate inițial la aprobarea bugetului. Totodată avem unele venituri încasate, care 

nua au fost prevăzute în buget: au intrat sume pentru contractul de permanență încheiat pentru urși; 

am încasat finanțarea de la Consiliul Județean Covasna pentru valoarea de 50% aferent proiectului  

depus în vederea dotării spațiului pentru tineret din Căminul Cultural din localitatea Lisnău. În cele 

ce urmează trebuie efectuat plata pentru iluminat public, precum și alte facturi neachitate. La 

investiția „Extinderea rețelei de apă potabilă și a sistemului de canalizare în Comuna Ozun, județul 

Covasna”, depusă la P.N.I. „Anghel Saligny” este în curs de finalizare PTh.-ul, care trebuie plătit. 

La începutul anului au fost distribuiți bani pentru comandarea unor studii în vederea proiectării cu 

privire la înființarea unei tabere de vară în localitatea Lisnău-Vale. Din cauză că până la această dată 

nu am reușit să contractăm aceste servicii din lipsă de specialiști, iar anul acesta nu mai avem șanse 

să cheltuim aceste sume, se propune ca de la această investiție fondurile să se realoce la cel cu 

canalizarea. 

 Nu sunt obiecții, proiectul de hotărâre se supune la vot şi se aprobă cu unanimitate de voturi. 

Astfel, se adoptă Hotărârea nr. 86/2023. 

 

 Punctul V și VI de pe ordinea de zi: 

 1. D-na viceprimar prezintă cazul d-lui Gál István, având CNP 1611123191321, relatează că, 

în cursul lunii mai am primit o adresă de la Spitalul Județean de Urgență "Fogolyán Kristóf" din 

Sfântu Gheorghe, prin care ne aduc la cunoștință că susnumitul este internat la spital în stare gravă, 

aceasta a fost internat într-un spital din Ungaria de acolo a fost externat și adus în spital. Domnul are 

certificat de încadrare în grad de handicap, este asigurat, nu poate să se deplaseaze și nu poate nici 

să vorbească. Totodată, are act de identitate valabil cu domiciliul în satul Ozun (Com. Ozun), str. 

Kossuth Lajos nr. 337, însă la această adresă proprietarii, care în urmă cu cîțiva ani l-au primit în 

casa lor, acum nu sunt acasă și nici nu mai vor să-l primească în proprietatea lor. În cele ce urmează 

trebuie să găsim o instituție care să-l accepte, ori de stat ori de privat, fiindcă spitalul nu mai poate 

să-l țină.  
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 Având în vedere că persoana respectivă nu are aparținători, consilierii locali sunt de acord cu 

instituționalizarea susnumitului într-un centru medico-social și întocmirea tuturor documentelor 

necesare pentru îndeplinirea acestui procedeu. 

 2. D-na primar prezintă cererea proprietarilor ai imobilelor situate în localitatea Bicfalău, str. 

Nouă, prin care solicită reabilitarea străzii fiindcă s-a deteriorat. În continuare, d-na primar propune 

reabilitarea străzii după finalizarea investiției „Înființarea rețelei inteligente de distribuție a gazelor 

naturale, branșamente și alimentare cu gaze naturale în comuna Ozun, județul Covasna”. 

 Consilierii locali sunt de acord cu propunerea d-nei primar. 

 3. D-na primar prezintă cererea tinerilor din satul Ozun, prin care solicită închirierea 

Căminului Cultural Ozun în data de 06.10.2023, în vederea organizării Balul strugurilor. În 

continuare, d-na primar precizează că, potrivit H.C.L. nr. 4/2009 privind stabilirea cuantumului 

minim al chiriilor în mp., la diferite obiective închiriate/concesionate la persoane fizice și juridice 

din domeniul privat și public al comunei Ozun, cu modificările și completările ulterioare, căminele 

culturale pentru aceste activități pot fi închiriate gratuit, însă trebuie depusă o garanție. 

 D-na Lokodi Ana întreabă dacă este permisă consumul alcoolului? 

 D-na primar răspunde că, potrivit legislației în vigoare consumul alcolului nu este permisă. 

 Consilierii locali sunt de acord cu închirierea Căminului Cultural din localitatea Ozun în data 

de 06.10.2023. în condițiile HCL4/2009 cu modificările și completările ulterioare. 

 4. D-na primar prezintă cererea d-nei Stanciu Elena, domiciliată în localitatea Lunca 

Ozunului nr. 34/A, prin care solicită aprobarea acordării indemnizației pentru îngrijirea unei 

persoane în vârstă, pe mama Oprea Susana, conform prevederilor legale în vigoare. 

 D-na Lokodi Ana precizează că, pe vremuri bătrânii au fost întreținuți de familie și nu era 

necesar de alte persoane sau de acordarea unor indemnizații de către instituțiile publice locale ori de 

stat. 

 D-na primar menționează că, d-na Oprea Susana nu are certificat de încadrare într-un grad de 

handicap. 

 D-na Lokodi Ana explică că, este necesar de un specialist sau să fie închiet un contract cu o 

asemenea instituție. 

 D-na primar relatează că, dânsa solicită să fie angajat ca îngrijitor informal, în baza unui 

contract individual de muncă, ca și asistenții personali ai persoanelor cu handicap grav, nu este 

vorba despre contractarea unei instituții. 

 D-na Lokodi Ana este de părere că, dacă se aprobă cererea susnumitei, atunci vor solicita și 

alții să fie îngrijitori informali. 

 D-na viceprimar menționează că, indemnizația solicită fiica pentru mama sa. 

 D-na primar explică că, în acest caz ar trebui efectuată o anchetă economico-socială cu 

privire la situația locativă și materială a familiei. Totodată, precizează că, în buget nu sunt repartizați 

bani pentru această destinație. 

 D-na Lokodi Ana adaugă că, dacă la anul se repartizează bani cu această destinație vor fi 

depuse o mulțime de cereri, fiindcă aproape fiecare familie are acasă o persoană vârstnică care are 

nevoie de îngrijire/întreținere.  
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 Consilierii locali dezbat această temă și în concluzie sunt în unanimitate de părere să se dea 

un răspuns negativ, în sensul că nu avem resurse umane și nici sume cu această destinație incluse în 

buget, ca urmare nu putem acorda cele solicitate de d-na Stanciu Elena. 

 Preşedintele de şedinţă, întreabă dacă mai sunt şi alte subiecte de dezbătut, care nu suferă 

amânare, nefiind, declară şedinţa încheiată.    

  

 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ     SECRETAR GENERAL 

      SZABÓ ANNA-MÁRIA     BARTALIS FRUZSINA 


